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اشتباه ژنتيکي يک فدراسيون ورزشي

معاون پژوهشکده فناوري جنين دام دانشگاه شهرکرد از توليد شناسنامه ژنتيکي اسبهاي اصيل ايراني خبر داد و گفت: با

توجه به اختلاط نژادي گونه هاي با ارزش اسب ايراني با گونه هاي نامرغوب پروژه تحقيقاتي در زمينه شناسايي ژنتيکي

نژاد اسب اصيل ايراني کرديم.

معاون پژوهشکده فناوري جنين دام دانشگاه شهرکرد از توليد شناسنامه ژنتيکي اسبهاي اصيل ايراني خبر داد و گفت: با توجه به
اختلاط نژادي گونه هاي با ارزش اسب ايراني با گونه هاي نامرغوب پروژه تحقيقاتي در زمينه شناسايي ژنتيکي نژاد اسب اصيل ايراني

کرديم.
دکتر علي محمد احدي در گفتگو با مهر ، شناسايي و ميزان آميختگي نژاد اسب ايراني با ساير نژادها را از اهداف اجراي اين پروژه نام
برد و افزود: فدراسيون سوارکاري براي تشخيص و شناسايي اسب هاي اصيل ايراني، نمونه هاي ژنتيکي مورد نظر را به خارج کشور

ارسال مي کرد که اين امر موجب خارج شدن ذخاير ژنتيکي کشور شده است.
وي با بيان اينکه با خارج شدن نمونه هاي ژنتيکي علاوه بر خارج شدن اطلاعات ژنتيکي، اطلاعات استخراج شده از اين نمونه ها به
کشور ارائه نمي شد گفت: از اين رو با همکاري تعاوني اسبداران اصفهان پروژه تحقيقاتي تعيين شناسنامه ژنتيکي براي نژاد اسب

ايراني در پژوهشکده فناوري جنين دام شهرکرد اجرايي شد.
raquo; ،&معاون پژوهشکده فناوري جنين دام دانشگاه شهرکرد با بيان اينکه اين پروژه بر روي اسب هاي نژادهاي &#171;کرد
171#&;عربي&raquo; و ساير گونه هاي ديگر اجرايي شد ، افزود: با اجرا شدن اين پروژه اقدام به جمع آوري اطلاعات مربوط به

شناسه ژنتيکي اسبهاي اصيل ايراني با استفاده از مارکرهاي (نشانگر) ژنتيکي کرديم.
وي يادآور شد: با استفاده از مارکرهاي ژنتيکي خاص از ساختار ژنتيکي نژادهاي مختلف اسب ها اطلاعات بسيار مفيدي به دست آمد
که با انجام آزمايش هاي بهينه سازي شده، امکان شناسايي اسب هاي اصيل در کشور فراهم شد به گونه اي که توانستيم اطلاعاتي در

زمينه اسب هاي اصيل و ميزان اختلاط نژادي اين حيوانات را به دست آوريم.
احدي با اشاره به نتايج به دست آمده از اين پژوهش خاطرنشان کرد: با استفاده از اطلاعات به دست آمده از اين پروژه تحقيقاتي
مي توانيم گامهاي بلندي در زمينه خالص سازي و جداسازي نژادهاي اسب هاي اصيل ايراني که برخي از گونه هاي آن در حال انقراض
هستند برداريم. ضمن آنکه با ارائه اين اطلاعات، اسبداران مي توانند با کاربردي کردن اين فناوري در تکثير اسبهاي اصيل و نژاد خالص

از اختلاط نژادهاي نامناسب و نامرغوب جلوگيري کنند.
معاون پژوهشکده فناوري جنين دام دانشگاه شهرکرد با ابراز تاسف از انقراض برخي از گونه هاي با ارزش اسب هاي ايراني اضافه کرد:
اسب عربي يکي از نژادهاي با ارزش اسب هاي ايراني است. اين حيوان از زيباترين، &#171;پرخون ترين&raquo; (با ارزش) و گران

ترين نژاد اسب هاي ايراني است که متاسفانه در حال حاضر تنها 200 راس از اين حيوان زيبا در کشور وجود دارد.
وي آميختگي اين نژاد با ارزش اسب ها با ساير نژادهاي نا مرغوب را از دغدغه هاي اسبداران نام برد و گفت: تعيين ژنتيکي اسب ها
نياز به تجهيزات آزمايشگاهي پيچيده اي ندارد ولي تاکنون نسبت به شناسايي ژنتيکي اين پستانداران اقدام نشده بود که اميدواريم با

اجراي اين پروژه بتوان گونه هاي در معرض خطر را احيا کرد.
احدي علم ژنتيک مولکولي را علوم نوين خواند و يادآور شد: صنعت اسبداري از جمله صنايع سودآور است از اين رو به نتايج تحقيقات
پژوهشگران در اين زمينه اهميت داده نمي شد که اجرا شدن اين طرح تحقيقاتي مي تواند زمينه هايي را براي تکثير نژادهاي خالص

در کشور فراهم کند.
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